
 

PRENTSARAKO OHARRA 

18/10/31  

Foru Aldundiak lehentasun moduan jarri dau Sestaoko La 

Naval lantegiaren jarduerari barriro ekiteko inbertitzaile 

pribadua bilatzea   

Imanol Pradales Ekonomiaren eta Lurraldearen Garapenerako Foru Diputatuak La Naval 

ontziolaren gaia zentretako beharrezkoak diran gai bi finkatu ditu, Batzarretako Podemos 

taldeak Gerediagan egin dan kontroleko osokoan planteau dauen itaunari erantzunez. 

Alde batetik, Eusko Jaurlaritza, Industria Ministerioagaz batera, egiten ari dan beharrari 

laguntzea, Van Oord armadore holandesak 347 itsasontzi-dragea eregiteko erabagia hartu 

daian. Eta, bestetik, proiektu “serioa eta bideragarria” eukiko dauen inbertitzaile 

industrial bat bilatzea, epe ertainean edo luzean “ontziolaren jarduerea berreskuratu ahal 

izateko”.  

Josean Elguezabal Podemos taldeko batzarkidearen eretxiz, arazo hori 

“industrializazinoaren kontrako errealidadetik” eta “kudeaketa publiko eta pribadu 

desegokitik” dator eta, hori dala eta, bere taldeak planteetan dauen soluzinoa “erreskate 

publikoa” da. Pradalesek adierazo dauenez, inbertsino publikoagaz “laguntzeko prest 

dagoz”, inbertitzaile pribaduren bat baldin badago.  

Imanol Pradales Foru Diputatuak, Podemos taldeak planteautako ahozko erantzun-eske 

biri be erantzun deutse. Lehengoan, Neskutz Rodriguez bozeroaleak Aldundiak 

emondako dokumentazino bat aitatu dau. Azaldu dauen moduan, bertan adierazoten 

danez, Sailak Arbaso alkarteari emondako diru-laguntzen justifikazinoetan 

irregulartasunak eta ez beteteak egon daitekez. Horri jagokonez, Pradalesek esan dau 

“zerbitzu teknikoak jagokezan kontsulta juridikoak egiten dagozala, dokumentazinoa 

ofizioz aztertzeko eta hartu beharreko neurriak hartzeko”.  

Bigarren erantzun-eskean, Podemosek interesa agertu dau, Bizkaiko Startup-ek Israelen 

egin beharreko enpresa bizkortze intentsibo prozesuaren bitartez lanpostuak sortzeko eta 

inbertsino ekonomikoa itzultzeko aurreikusten diran helburuak dirala eta. Diputatuak 

zehaztu dauenez, 24 enpresa aurkeztu dira egun honeetan egin dan aukeraketa prozesura. 

Horrez gain, Pradalesek esan dauenez, BEAZeko eta Bostoneko bizkortze prozesuei esker 

lortutako “emaitza berberak edo antzekoak” lortzea aurreikusten dau bere Sailak.  

LANGABEZIA 

Beste alde batetik, Teresa Laespada Enplegu, Gizarteratze eta Berdintasun Foru 

diputatuak esan dauenez, Bizkaian, une honetan, lanik ez daukien 70.895 persona dagoz. 

Horri jagokonez, Talde Popularrak eskatuta, bere sailetik 2019an indartzea aurreikusten 

diran neurrietako batzuk zehaztu ditu, lan munduan sartzeko gaiztasun handiagoak dituen 

kolektiboen artean langabezia murriztu ahal izateko.  

Neurri horreen artean, diru-laguntzen bitartez 1.000 lanpostu baino gehiago sortzea dago, 

beste batzuen kontura lan munduan sartzeko gaiztasunak dituen personek enpresa 



proiektuek sortu daiezan; gizartean baztertuta geratzeko arriskuan dagozan 45 urtetik 

gorako 640 langabeturi zuzenduta lan munduan sartzeko 53 ibilpide sortzea; edo 

etorkinen enplegagarritasunari laguntzeko lerro berezia ezartea.  

Javier Ruiz Talde Popularreko bozeroalearen berbetan, politika batzuen nondik norakoa 

“asmo handiagokoa izan beharko litzateke”. Ruizek bere taldearen eskua eskini deutso 

Aldundiari, “langabezian dagozan ia 70.000 persona horreei eta gaiztasun handiagoak 

daukiezan ia 50.000 horreei erraztasunak emoteko”.  

BIZKAIBUS ETA METRO BILBAO 

Garraio, Mugikortasun eta Lurraldearen Kohesinorako Diputatuak Talde Popularrak 

planteautako gai bi erantzun ditu. Hasteko, Jesús Isasik, EMB eta PESALUR enpresek 

deitutako grebaren ganean itaundu deutso Diputatuari. Isasiren berbetan, greba horrek 

hiru alderdi zabaltzen ditu sailean: beharginak, enpresak eta erabiltzaileak. 

“Erabiltzaileek zerbitzurik ez izatea iruditzen jaku dala larriena”, adierazo dau.  

Labur izan bada be, Gómez Viarrek esan dau Aldundia “diskrezinoz eta bere aukeren 

barruan” beharrean dagola, greba egoera horretara heltzea saihesteko. Halanda be, egoera 

hori heltzen bada, “geure eskuetan dagon guztia egingo dogu Bizkaiko herritarrei zerbitzu 

egokia emotea bermatzeko”, beti be, “sindikatuen eta enpresen arteko negoziazino 

kolektibo esparrua errespetatuz”.  

Gómez Viarrek, Bilboko Metroaren nasatan segurtasuneko manparak jarteari buruzko 

beste erantzun-eske bati be erantzun deutso. BGP-CTBk egindako txostena irakurri 

ostean, Foru Diputatuak instalazinoaren kostua “handiegia dala” adierazo dau. Horri 

jagokonez, Gómez Viarrek adierazo dau “hori ez litzatekela elementu erabakigarria 

izango harrapaketa horreek saihesteko”, datuek erakusten dabenez, erorketa gehienak, 

“itxuraz, norberaren buruaz beste egiteko asmoaren” ondorio diralako.  

USANSOLOREN DESANEXINOA 

Ahaldun Nagusia behin baino ez da igon atrilera, EH Bildu taldeari erantzuteko, 

Usansoloren desanexinoaren inguruan. Zigor Isuskiza batzarkideak, Ahaldun Nagusia 

desanexino prozesua “errazteko beharra” egiteko prest ete dagon jakin gura izan dau. 

Beste ezer baino lehen, Ahaldun Nagusiak adierazo dauenez, “zuzenagoa da” 

“segregazinoaz” berba egitea.  

Rementeriak argitu dauenez, ez berak, ez Aldundiak, ezta Batzar Nagusiek be, “ezin dabe 

Udaleko Osokoaren borondatea ordeztu”. Zehaztu dauenez, prozedurea Udaleko 

Osokoaren gehiengo osoagaz hasiko da; une horretatik aurrera, “errazteko behar hori 

egiten jarraituko dogu”.  

KONIFEROEN GAIXOTASUNA 

Mikel Kormenzana EH Bilduko batzarkideak, Elena Unzueta Iraunkortasuneko eta 

Baliabide Naturaleko Foru Diputatuari zuzendutako itaun bat aurkeztu dau, Bizkaiko 

Foru Aldundiak, EAEko beste foru aldundiakaz eta Eusko Jaurlaritzagaz batera, pinuen 

gaixotasunari aurre egiteko aztertu eta baztertu dituan neurrien ganean. Bere berbaldian, 

Kormenzana kritiko agertu da azkenengo hamar urteetan gaixotasun horreei aurre egiteko 

ikusi dan ekimen faltaren aurrean.  



Elena Unzuetak guzurtau egin dau ezer egin ez danik, eta basoko aholkularitzarako lan 

taldearen bitartez egin dan beharra balioan jarri dau. “Eskertuko neuke erantzukizunean 

oinarritutako ariketa politikoa egitea eta beharrezkoa dan nasaitasuna erakustea”, esan 

dau.  

MUNDAKAKO JAIALDIA ETA DURANGALDEKO BIDEGORRIA  

Eguneko gai zerrendea, EH Bilduk planteautako ahozko erantzun-eske bigaz itxi da. 

Lehenengo, Meritxell Elgezabal batzarkideak azaldu dauen moduan, Mundaka Festival 

jaialdia antolatzen dauen enpresak, espazio publikoak erabilteagaitik jagokozan tasak 

Mundakako Udalari ordaindu behar deutsan lehen aldia izango da. Horri jagokonez, eta 

Udala doikuntzarako ekonomia eta finantza plan bati lotuta dagola eta Aldundiak jaialdia 

babesten dauela kontuan izanda, jagokozan tasak ordaintzeko orduan kontroleko eta 

fiskalizazinoko neurriak ezartearen ganean galdetu dau.  

Ibone Bengoetxea Administrazio Publikoetako Foru Diputatuak adierazo dauenez, 

doikuntza plana “beteten ari da” eta, hori dala eta, “Udalari ezin jako neurri gehigarriak 

ezarteko eskatu behar”.  

Beste alde batetik, Durangaldeko herriak lotuko dituan bidegorrirako instituzioen arteko 

koordinazino mahaia martxan jartearen ganeko bigarren erantzun-eskeari jagokonez, 

aukera guztiak jasoko dituan zero dokumentu bat egiteko Aldundiak daukan proposamena 

azaldu dau Imanol Pradalesek. “Izaera irekiko” dokumentu hori Aldundiko talde tekniko 

baten bitartez egingo da, Udaletako arduradunakaz lankidetzan.  

MARÍA PRESAREN AGURRA 

Euzko Abertzaleak taldeko María Presa batzarkidearen azkenengo osokoa izan da. Presa 

harro agertu da “hamabi urtez bizkaitarron zerbitzuan behar egiteagaitik”. Adierazo 

dauenez, etapa horretan, politikea desbardinen arteko akordioak lortzea dala, eta “sigla 

politikoen atzean, ezagutzea merezi daben personak dagozala” ikasi dau. 

Ana Otadui Bizkaiko Batzar Nagusietako presidenteak Batzar Nagusien eskerrona 

bideratu deutso batzarkideari, egindako “behar bikainarengaitik”, baina, batez be, 

“Eskaeretarako eta Herritarrakazko Hartu-emonetarako Batzordean zeure gain hartu 

dozun erantzukizunarengaitik”. María Presaren lekua Asier López de la Fuentek hartuko 

dau.  

DURANGALDEKO AGINTARIEN PRESENTZIA  

Bizkaiko Batzar Nagusietan ordezkaritzea daukien taldeetako batzarkideez, Foru 

Diputatuez eta Ahaldun Nagusiaz gain, Durangaldeko hainbat agintari be egon dira 

Gerediagako Batzarretxean: Eneritz Azpiarte Zaldibarko alkatea; Iñaki Totorikaguena 

Sarrionandia Iurretako alkatea; Igor Agirre Barrientos Mallabiko alkatea; Endika Jaio 

Mañariko alkatea; Eva María Muñoz Irasuegui Izurtzako alkatea; eta Aitor Lopez 

Durangaldeko Mankomunidadeko presidentea.  

 

 

 



NOTA DE PRENSA 

31/10/18 

La Diputación Foral fija como prioridad la búsqueda de un 

inversor privado para retomar la actividad de la Naval de 

Sestao 

El Diputado Foral de Desarrollo Económico y Territorial Imanol Pradales, en respuesta a 

una interpelación planteada por el grupo juntero Podemos en el pleno de control celebrado 

en Gerediaga, ha fijado dos cuestiones en las que deben centrarse en torno al astillero de 

La Naval. Por una parte, apoyar el trabajo que viene realizando el Gobierno Vasco junto 

con el Ministerio de Industria para que el armador holandés Van Oord adopte la decisión 

de construir el buque – draga- 347. Y por otra, buscar inversor de carácter industrial con 

un proyecto “serio y viable” que a medio o largo plazo “permita recuperar la actividad 

del astillero”.  

En opinión del juntero del grupo Podemos, Josean Elguezabal, este problema proviene de 

“una realidad desindustrializadora” y “una mala gestión pública y privada”, por lo que la 

solución que plantea su grupo es el “rescate público”. El Diputado Pradales ha asegurado 

que “están dispuestos a colaborar” con inversión pública siempre y cuando exista un 

inversor privado.   

El Diputado Foral, Imanol Pradales, ha respondido a dos preguntas orales más planteadas 

por el grupo Podemos. En la primera, la portavoz Neskutz Rodriguez, ha hecho referencia 

a una documentación facilitada a la Diputación en la que, como ha explicado, se hace 

referencia a posibles irregularidades e incumplimientos en las justificaciones de las 

subvenciones concedidas por su Departamento a la asociación Arbaso. A este respecto, 

Pradales ha manifestado que “los servicios técnicos se encuentran realizando las consultas 

jurídicas correspondientes para revisar de oficio la documentación y adoptar las medidas 

necesarias”.  

En una segunda pregunta oral, Podemos se ha interesado por los objetivos de creación de 

empleo y de retorno de inversión económica que se prevén con el proceso de aceleración 

empresarial intensiva de Startups de Bizkaia en Israel. Como ha detallado el Diputado, 

un total de 24 empresas se han presentado al proceso de selección que ha tenido lugar 

estos días. Asimismo, Pradales ha declarado que desde el departamento esperan “los 

mismos resultados o similares” a los obtenidos gracias los procesos de aceleración de 

BEAZ y Boston.  

DESEMPLEO 

Por otra parte la Diputada Foral de Empleo, Inclusión Social e Igualdad, Teresa Laespada, 

ha contabilizado que en Bizkaia actualmente existen 70.895 personas desempleadas. A 

este respecto ha detallado, a petición del Grupo Popular, algunas de las medidas que desde 

su departamento prevén reforzar en 2019 para reducir el desempleo entre los colectivos 

con mayores dificultades para su inserción laboral.  

Entre esas medidas está la creación de más de 1000 empleos, a través de subvenciones, 

para el desarrollo de proyectos empresariales por parte de personas con dificultades en la 



inserción laboral por cuenta ajena; la creación de 53 itinerarios de inserción para 640 

personas desempleadas mayores de 45 años en riesgo de exclusión social; o el 

establecimiento de una línea especial para apoyar a la empleabilidad de personas 

inmigrantes. 

Según el portavoz del Grupo Popular, Javier Ruiz, el alcance de algunas políticas “debe 

ser más ambicioso". Ruiz ha tendido la mano de su  grupo a la Diputación “para dar 

facilidades a esas casi 70.000 personas que están en desempleo y esas casi 50.000 que 

tienen mayores dificultades”.  

BIZKAIBUS Y METRO BILBAO 

El Diputado de Transportes, Movilidad y Cohesión del Territorio ha dado respuesta  a 

dos cuestiones planteadas por el Grupo Popular. En primer lugar, el apoderado Jesús Isasi, 

ha interpelado al Diputado sobre la huelga convocada por las empresas EMB y 

PESALUR. Una huelga que, según Isasi, abre tres frentes en el departamento: 

trabajadores, empresas y usuarios. “Que los usuarios no tengan servicio nos parece lo más 

sangrante de todo”, ha manifestado.  

Brevemente Gómez Viar ha declarado que la Diputación se encuentra trabajando 

“discretamente y dentro de sus posibilidades” para evitar que se llegue a esta situación de 

huelga. Aun así, de darse esa situación, “haremos lo que esté en nuestra mano para 

garantizar la correcta prestación del servicio a la ciudadanía de Bizkaia”, siempre 

“respetando el ámbito de negociación colectiva entre sindicatos y empresas”. 

Gómez Viar ha dado respuesta a una segunda pregunta sobre la colocación de mamparas 

de seguridad en los andenes de Metro Bilbao. Tras leer el informe realizado por el CTB, 

el Diputado Foral ha concluido que el coste de instalación “es desorbitado”. A este 

respecto Gómez Viar ha explicado que “éste no sería un elemento determinante para 

impedir dichos arrollamientos” ya que los datos confirman que el mayor número de caídas 

son consecuencia de “una aparente intención suicida”.  

DESANEXIÓN DE USANSOLO 

El Diputado General se ha subido una única vez al atril para dar respuesta al grupo EH 

Bildu en relación a la desanexión de Usansolo. El apoderado Zigor Isuskiza ha querido 

saber si el Diputado General está dispuesto a adoptar “el papel facilitador” en el proceso 

desanexión. En primer lugar, el Diputado General ha apuntado que resulta “más correcto” 

hablar de “segregación”.  

Rementeria ha aclarado que ni él, ni la Diputación, ni las Juntas Generales “pueden 

sustituir la voluntad de un pleno municipal”. Como ha detallado, el procedimiento dará 

comienzo con la mayoría absoluta del pleno municipal; a partir de ahí “seguiremos 

actuando en ese papel de facilitador”. 

ENFERMEDAD DE LAS CONÍFERAS 

El apoderado de EH Bildu, Mikel Kormenzana, ha presentado una interpelación dirigida 

a la Diputada Foral de Sostenibilidad y Medio Natural, Elena Unzueta sobre las medidas 

analizadas y rechazadas por la Diputación Foral de Bizkaia conjuntamente con las otras 

diputaciones forales de la CAV y con el Gobierno Vasco para hacer frente a la enfermedad 



de los pinares. En su intervención Kormenzana se ha mostrado crítico con la falta de 

iniciativas llevadas a cabo en los últimos diez años para hacer frente estas enfermedades. 

Elena Unzueta ha desmentido esa inacción poniendo en valor el trabajo realizado a través 

del grupo de trabajo asesor forestal. “Agradecería que hiciéramos un ejercicio político de 

responsabilidad y que tratáramos de trasladar esa tranquilidad que se necesita”, ha 

declarado.  

FESTIVAL DE MUNDAKA Y BIDEGORRI DEL DURANGESADO 

El orden del día ha cerrado con dos últimas preguntas orales planteadas por EH Bildu. En 

primer lugar, tal y como ha explicado la apoderada Meritxell Elgezabal, ésta se trata de 

la primera vez en la que la empresa organizadora del Mundaka Festival debe abonar al 

Ayuntamiento de Mundaka las tasas correspondientes al uso de espacios públicos. A este 

respecto, y recordando que el ayuntamiento se encuentra sujeto a un Plan 

económicofinanciero de ajuste y que la Diputación es patrocinadora de festival, ha 

preguntado por el establecimiento de medidas de control y fiscalización en el pago de las 

tasas correspondientes. 

La Diputada Foral de Administraciones Públicas, Ibone Bengoetxea, ha aclarado que el 

cumplimiento del plan de ajuste “se está cumpliendo”, y por lo tanto “ni se puede ni se 

debe requerir a que un ayuntamiento adopte medidas adicionales”.  

Por otra parte, ante una segunda pregunta sobre la puesta en marcha de la mesa de 

coordinación interinstitucional para el bidegorri que uniría las localidades del 

Durangesado, Imanol Pradales ha trasladado la propuesta de la Diputación de realizar un 

·documento cero que recoja todas las opciones. Ese documento “de carácter abierto” se 

realizará a través de un grupo técnico foral en colaboración con los responsables 

municipales. 

DESPEDIDA MARÍA PRESA 

Esta ha sido la última sesión plenaria de la apodera del grupo Nacionalistas Vascos, María 

Presa. Presa ha manifestado su orgullo por “servir durante doce años a vizcaínos y 

vizcaínas”. Una etapa en la que, según ha manifestado, ha aprendido que la política es 

llegar a acuerdos entre diferentes y que “detrás de las siglas políticas hay personas que 

merece la pena conocer”. 

La Presidenta de las Juntas Generales de Bizkaia, Ana Otadui, le trasladado a la apoderada 

el agradecimiento de la Cámara por la “gran labor”, pero sobre todo “por la 

responsabilidad que has asumido en la Comisión de Peticiones y Relaciones con la 

ciudadanía”. María Presa será sustituida por Asier López de la Fuente. 

PRESENCIA DE AUTORIDADES DEL DURANGESADO 

Además de los junteros y junteras de los diferentes grupos que tienen representación en 

las Juntas Generales de Bizkaia, los y las Diputadas Forales, y el Diputado General, han 

estado presentes en la Casa de Juntas de Gerediaga diferentes autoridades del 

Durangesado: la alcaldesa de Zaldibar, Eneritz Azpiarte; el alcalde de Iurreta, Iñaki 

Totorikaguena Sarrionandia; el alcalde de Mallabia, Igor Agirre Barrientos; el alcalde de 



Mañaria, Endika Jaio; la alcaldesa de Izurtza, Eva María Muñoz Irasuegui; y el presidente 

de la Mancomunidad Durangaldea, Aitor Lopez. 


